
 

 

Mødedeltagere: 

 Fredericia Spildevand & Energi A/S (Peter Daugbjerg) 

 Jægerrådet Fredericia (Finn Johansen, Peter Andersen og Tim Thomsen) 

 Skovdyrkerforeningen Syd (Jesper Nørgaard) 

 Ungebyrådet (Martina Johnsen) 

 Danmarks Naturfredningsforening Fredericia (Karsten Enggaard) 

 Friluftsrådet – Trekantsområdet (Astrid Jørgensen)  

Første møde i              

 Naturråd Fredericia 
 

Dato: 1. oktober 2019 

Tid: 17-19 

Sted: Meldahls Rådhus, Vendersgade 30, Fredericia 

Deltagere: 
Div. parter, foreninger og organisationer 
Miljø- og Teknikudvalget 
Teknik- og Miljøforvaltningen 
 

 

 

Kort mødenotat 

Velkomst Formand for Miljø- og Teknikudvalget, Christian Bro, bød velkommen og fortalte 
om baggrunden for mødet. Budskabet var, at kommunen gerne vil inddrage og 
lytte til parternes budskaber i relation til naturområdet. Og at mødet skulle afklare, 
om der er interesse for et Naturråd med udgangspunkt i udkastet til 
kommissorium. 
 

Præsentationsrunde og hvad 

rådet skal drøfte 

fremadrettet 

Alle præsenterede sig selv og hvad deres respektive foreninger mm. står for, samt 
hvad de især fokuserer på pt.  
 
Efterfølgende brugte rådet hver især 15 min på at overveje hvilke særlige emner 
der fylder – med udgangspunkt i emner på ”tema-blomsten” og der blev sat post-
its på blomsten jf. bilag. 

 
Christian Bro gennemgik overordnet temaerne – herunder stier og invasive arter 
oma. Og slog fast, at frivillighed er det bærende princip for positive resultater. 
René Olesen nævnte desuden, at rådets fokus/ønsker mm. skal bruges til at 
prioritere indsatserne i kommunalt regi – og at det er en fælles opgave for alle 
parterne at lykkes. Rådet kommenterede og uddybede diverse emner; herunder: 
 
Adgang til naturen 
Hvor bl.a. Sven-Aage Steenholdt og Jesper Nørgaard efterlyste overblik i relation 
til adgang til naturen samt kort. Jonna Heebøll gjorde opmærksom på udfordring 
med adgang langs kysten pga. broer mm. og Thorbjørn Søndergaard nævnte, at 
Vejle er i gang med et ”sti-kort” i samarbejde med Friluftsrådet. 
 
Jordfordeling 
Svend Aage Steenholdt nævnte, at jordfordeling kan være løsning på mange af 
temaerne, herunder adgang, grønt danmarkskort mm. 

 
Biodiversitet og naturpleje 
Kristian B. Drejer m.fl. nævnte, at der er flere nye eksempler på, at erhvervslivet 
vil biodiversiteten (Energinet, Audi m.fl.) og at der forventes flere initiativer i 
fremtiden. 
 
Nis Hjort omtalte græsningslaug, som kan fungere godt, hvis viljen er der lokalt. 
Peter Daugbjerg og Ulla Jensen nævnte, at projektet ”Vild med Vilje” også er 
muligt at deltage i og det er vigtigt at udnytte vejrabatter hertil, hvor det er 
muligt. 
Og Søren Bloch nævnte at udfordringer f.eks. kan være spredning af tidselfrø. 
 
Carsten Pedersen gjorde opmærksom på at kommunen har en tilskudspulje til stier 
og naturpleje. 
 
Invasive arter 
Finn Johansen m.fl. pointerede vigtigheden af at regulere invasive arter. 

Opsamling Kommunen indkalder til møde i 1. kvartal 2020; hvor temaet er overblik over stier 
og adgangsforhold – samt regelsættet bag. 
 
Kommissoriet blev godkendt med enkelte rettelser på deltagerlisten.  
 

https://frse.dk/Fredericia-spildevand.aspx
https://www.jaegerforbundet.dk/kredse/kreds-4/jaegerrad/fredericia-jaegerrad/
http://www.skovdyrkerne.dk/syd/
https://www.fredericia.dk/politik/byraad-udvalg/fredericia-ungebyraad
https://fredericia.dn.dk/
https://www.friluftsraadet.dk/trekantomradet


 Dansk Ornitologisk Forening - Fredericia (Ronni Røjgaard) 

 Lokale Landbrugsforeninger  

o KHL (Søren Bloch) 

o Vejle Fredericia Landboforening (Nis Hjort) 

o LRS (Sven-Aage Steenholdt) 

 Beboerforeninger/Fællesråd 

o Skærbæk (Jonna Heebøll)  

o Taulov (Thorbjørn Søndergaard) 

o Vejlby Sogn (Ulla Jensen) 

o Herslev Sogn (Sandra Arvidson) 

o Bredstrup-Pjedsted (Karen Pagh) 

 Tre-For (Anders Juul) 

 Business Fredericia (Kristian Drejer) 

 Miljø- og Teknikudvalget (John Nyborg, Turan Savas, Christian Bro og Lise Nielson) 

 Teknik & Miljøkoncernen i Fredericia Kommune (René Olesen, Inger Pabst, Annemette Bargum og Carsten Pedersen (ref)). 

Ikke fremmødte/afbud: 

 Fredericia Sportsfiskerforening (Erik Videriksen) 

 Natur & Ungdom - Fredericia (Lasse Kondrup) 

 

 

http://www.dof-sydostjylland.dk/
https://www.khl.dk/
https://www.lmo.dk/om-lmo/foreningerne-bag-lmo/vejle-fredericia-landboforening
http://lrs.dk/
http://www.taulov-skærbæk.dk/
http://www.taulov-skærbæk.dk/
http://vejlbysogn.dk/
http://www.herslevborger.dk/
http://www.bredstrup-pjedsted.dk/
https://trefor.dk/
https://businessfredericia.dk/
https://www.fredericia.dk/politik/byraad-udvalg/udvalg/miljoe-teknikudvalget
https://www.fredericia.dk/om-kommunen/organisation/ledelse-afdelinger
http://fredericiasportsfiskerforening.dk/
https://nogu.dk/lokalafdelinger/region-syddanmark/fredericia

